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„A gyúlékony anyagok 
felhalmozása nem csökkenti, 

hanem növeli a tűzveszélyt 9 9 

K Sz. Hruscsov válaszai olasz lapok tudósítóinak 
A Paese Sera és az Ora 

c ímű olasz lap moszkvai tu-
dósítója, Paolo Pardo, azzal 
a kéréssel fordult N. Sz. 
Hruscsovhoz, a Szovjetunió 
Minisztertanácsának elnöké-
hez, hogy válaszoljon né-
hány, a földközi-tengeri tér-
ség atomfegyver-mentesíté-
sére irányuló szovjet javas-, 
lattal kapcsolatos kérdésre. A 
kérdések és a válaszok az 
említett olasz lapok pénteki 
számában jelentek meg. 

A tudósítók első kérdése 
arra vonatkozott, milyen 
előnyt jelent a Földközi 
Tenger mellékén élő népek, 
és közöttük az olasz nép szá-
mára a szovjet javaslat meg-
valósítása. 

Ügy gondolom — válaszol-
ta Hruscsov —, a legnagyobb 
előny, amelyet a Földközi-
tenger part jain élő népek 
számára a szovjet, javaslat 
megvalósítása jelent, hogy — 
szemléletesen szólva — e né-
pek biztosítják hazájuk és 

házaik fölött a tiszta égbol-
tot. 

Nem tornyosulnak fejük 
fölött rakéta-nukleáris há-
ború sötét fellegei, és a 
Földközi-tenger nem válik 
a veszélyes háborús konf-
liktusok ú jabb térségévé, 

nem lép az \ atomfegyverke-
zési versenynek arra az út-
jára, amelyre a NATO ve-
zető hatalmai szeretnék te-
relni. 

A Földközi-tenger mente-
sítése a rakéta-nukleáris 
fegyverektől, természetesen 
nemcsak az e területen élő 
országok és népek életére 
hat kedvezően. Teljesen vi-
lágos v hogy 

következtében összeszűkül 
ma j d a nukleáris háború-
ra való készülődés övezete, 
ez pedig azonnal éreztetné 
hatását az egész világhely-
zeten, 

elősegítené a nemzetközi fe-
szültség csökkentését, a vi-
lágbéke erősödését 

Tarthatatlan nyugati „érvelések" 

Egyes nyugati államférfi-
aktól azt hal l juk, hogy a 
szovjet kormánynak állítólag 
"különleges érdeke* fűződik 
ahhoz a javaslathoz, hogy a 
Földközi-tenger térségében 
ne helyezzenek el nukleáris 
fegyvereket és a célba jutta-
tásukhoz szükséges eszközö-
ket. Így azonban csak azok 
közelíthetik meg a kérdést, 
akiket nem a termonukleáris 
háború megakadályozásáról 
való gondoskodás vezérel, 
hanem arra törekednek, hogy 
rakéta-nukleáris támaszpont-
jaikat saját területüktől mi-
nél távolabb, más országok 
közelében áll ítsák fel. Pon-
tosan 

ezeknek az agresszív kö-
röknek volt szükségük ar-
ra, hogy a Földközi-ten-
gert nukleáris rakétakilö-
vő állomások elhelyezésére 
használják fel. 

Az alkotó munkáva l él-
foglalt szovjet emberéktől 
távol ál lnak az ilyen tervek. 

A m i erőfeszítéseink arra 
irányulnak, hogy megaka-
dályozzuk az ú j háborút, 

rettenetes következményeivel 
együtt. És vajon nem ugyan-
ezt akar ják Olaszország, 
Franciaország. Görögország 
és Törökország népiéi? Vajon 
nem ugyanerről álmodoznak 
az Egyesült Arab Köztársa-
ság. Libanon, Tunézia, Ma-
rokkó népiéi és az algériai 
nép, amely sok esztendeig 
tartó véres harc után csak 
a közéi múl tban vívta ki 
nemzeti függetlenségét? 

A Földközi-tenger mellé-
kén élő népek nagy kul-
turális értékeket adtak a 
világnak, olyanokat, ame-
lyek mély nyomokat hagy-
tak az emberiség történel-
mében. 
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Az Sz. Dolbokov elvtársnak, a Bolgár Kommunista 
Párt Közponit Bizottságának tagja, a K B osztályvezetőjének 
vezetésével Szegeden tartózkodó nyolctagú bolgár pártmun-
kásküldöttség tegnap több csoportban tanulmányozta 
Csongrád megye, Szeged életét, pártmunkáját . 

Az egyik csoport Siklós János elvtárssal, a megyei 
pártbizottság titkárával, valamint Gyenes Andrással, az 
MSZMP Központi Bizottsága osztályvezető helyettesével 
Hódmezővásárhelyre látogatott, ma jd délután Győri Imre 
elvtársnak, a megyei pártbizottság első t i tkárának és Zsibók 
András osztályvezetőnek kíséretében Szentesre, a pankotai 
állami gazdaságba látogatott el. Mindkét helyen behatóan 
érdeklődtek a dolgozók életéről, az üzemi szervezés, a párt-
munka, a tömegszervezeti tevékenység helyzetéről, va lamint 
a szocialista munkaversenyről, szocialistabrigád-mozgalom-
ról. 

A délelőtt folyamán a delegáció tagjai közül felkeres-
ték — Zsibók Andrásnak, a megyei pártbizottság osztály-
vezetőjének kíséretében — a Dél-alföldi Mezőgazdasági Kí-
sérleti Intézetet, s nagy érdeklődést tanúsítottak az ott fo-
lyó kutatások iránt. 

A delegáció más tagjai a Szeged városi pártbizottsá-
gon tettek látogatást. Itt Perjési László elvtárs, a városi 
pártbizottság első titkára nyújtott részletes tájékoztatót a 
város életéről, pártszervezeti tevékenységéről. A vendégek 
kérésére ezután több üzletet, áruházat kerestek fel, hogy 
képiét kapjanak a város kereskedelmi életéről. 

Ketten a delegációból a József Attila Tudományegye-
temet keresték fel, Szilágyi Jú l ia elvtársnőnek, a megyei 
pártbizottság osztályvezetőjének társaságában. Itt a fizikai 
intézetet, a kibernetikai laboratóriumot tekintették meg 
Budó Ágoston akadémikus és Muszka Dániel tudományos 
kutató bemutatásával. 

Az építőművészet és a 
szobrászat sok nevezetes al-
kotása született ebben a tér-
ségben. Például azok, ame-
lyeket a "hét világcsoda* né-
ven ismernek. A népiek sok 
évszázados alkotó munkájá-
nak eredményeként felhal-
mozódott kulturális értékek 
egy része megmaradt napja-

(F oly tatás a 2. oldalon.) 

Kommunisták 

a termelő-

szövetkezetekben 

w 

A társadalmi 
segítség: 

330 ezer forint 

Három 
újszülött generáció 

— három orvosi 
jelentés 

Gyors ütemben nő 
a falusi élelmiszer fogyasztás 

Az Országos Földművesszövetkezeti 

Tanács ülése 

Az Országos Földműves-
szövetkezeti Tanács pénteken 
ülést tartott Budapiesten. A 
tanácskozáson Bartolák Mi-
hály, a SZÖVOSZ elnök-
helyettese ismertette az 
igazgatóság beszámolóját a 
szövetkezeti szervek és vál-
lalatok 1962. évi munká járó l 
és időszerű feladatairól. 

A szövetkezeti kiskeres-
kedelmi forgalom szerkeze-
tének módosulása jellemző-
en mutat ja a piaraszti lakos-
ság árukereskedelmének 
változásét. Legfigyelemre 
méltóbb az élelmiszerforga-
lom arányának növekedése: 
a rendelkezésre ál ló adatok 
szerint a paraszti lakosság 
élelmiszerfogyasztása — be-
leszámítva a saját termelés-
ből származó élelmiszereket 
is — 1958 és 1962 között 11,1 
százalékkal növekedett, s 
most m ind mennyiségét, 
mind biológiai értékét te-
kintve nemzetközi viszony-
latban is élenjáró színvona-
lat képvisel. Az ipiarcikkek 
közül jelentősen — az utób-
bi években három-négysze-
resére növekedett a tartós 
fogyasztási cikkek vásárlása. 

A beszámoló végül a föld-

művesszövetkezetek szerve-

zetének, a vezetés és a tag-

ság kapcsolatának néhány 
problémájára tért ki. 

Bartolák Mihá ly beszámo-
lója után Nánási László, a 
SZÖVOSZ felügyelőbizottsá-
gának elnöke ismertette a 
felügyelőbizottság jelenté-
sét, ma jd a beszámolókat 
vita követte. A tanácskozás 
Szirmai Jenőnek, a SZÖ-
VOSZ elnökének zárszavá-
val ért Véget (MTI) 

(Sotnogyiné fah/J 

A Szegedi Vfz. és Csatorna művek a Bánomkert soron 
kiét kutat f ű ra t Az egyik, az 530 méter mélységű, rövi-
desen elkészül, ma jd hozzáfognak a másik kú t fúrásá-
hoz. Előzetes számitások szerint a két kú t pierceaként 
2500 liter vizet ad, s ezt a Lenin körúti központi te-
lepre vezetik, s innen a többi 15 kú t vizével együtt to-
vábbí t ják ma j d a városi hálózatba. A Bánomkert sori 
kútfúrással egyidőben a Honvéd téren is hasonló mun-
kálatok folynak. A Honvéd téri kút vizét is a közpon-
ton keresztül továbbít ják ma j d a há lózatba Az ú j kutak 
jelentősen javí t ják ma jd Szeged vízellátását Felvéte-

lünk a Bánomkert sori munkálatokon készült 

Hetvenkétezer ú j első osztályos 

a k ö zép i sko l á kban 
ÁTMENETI M E G O L D Á S O K A T A N T E R E M H I Á N Y ENYHÍTÉSÉRE — KEDVEZ-

M É N Y E K A B E J Á R Ó ÉS V I D É K I T A N U L Ó K N A K 

Befejezéshez közelednek az 
ú j tanév előkészületei. 1963 
—1964-ben a középiskolák 
első osztályaiban 72 000 fia-
tal kezdheti meg tanulmá-
nya i t 

A még februárban megje-
lent rendelkezés értelmében 
mindazokat a nyolcadikos 
diákokat, akik eredményesen 
folytatták általános iskolai 
tanulmányaikat, fel kell ven-
ni középiskolába. A művelő-
désügyi minisztériumban el-

mondották: a tapasztalatok 
szerint a fővárosban csak-
úgy, mint vidéken, az illeté-
kes oktatásügyi szervek 

,mindent megtettek, hagy a 
különböző típusú középisko-
lákban helyet biztosítsanak 
az arra érdemes. tanulóknak. 
Mivel a tantéremépítés üte-
me egyelőre nem tud lépést 
tartani a tanulólétszám nagy-
számú növekedésével, to-
vábbra is különféle 

átmeneti megoldásokkal 

Befej este munkáját a városépítési 
tanácskozás 

Pénteken folytatta mun-
káját az 1. országos város-
építési tanácskozás. Bondor 
József, a fővárosi tanács vb 
elnökhelyettese a városok és 
főleg a budapiesti közműve-
sítés fejlesztéséről tartott elő-
adást 

A korszerű városi közle-
kedés kialakulásának fel-
tételeiről és lehetőségeiről 
tájékoztatta a tanácskozást 
Jakab Sándor, a Városépí-
tési Tervező Vállalat szakági 
főmérnöke. A következő év-
tizedben elsősorban a régi 
utak korszerűsítését tervezik, 
később azonban a magasabb 
rendű városi és külső gyors-
forgalmú utak építésével fej-
lesztik ma jd a közlekedést. 

A kétnapos tanácskozáson 

összesen 36-an — tervezők, 

egyetemi tanárok, párt- és 

tanácsi funkcionáriusok — 

szólaltak fel. A felvetett kér-

désekre dr. Perényi Imre, az 

Építőipari és Közlekedési 

Műszaki Egyetem rektora vá-

laszolt. 

A z országos városépítési 

tanácskozás felhívással for-

dult a szakemberekhez, a kü-

lönböző társadalmi szervek-

hez, az ország egész lakossá-

gához, hogy az eddiginél fo-

kozottabban vegyenek részt 

a szocialista települések 

tervszerű kialakításában. 

A felhívás foglalkozik 

a lakásépítés, a tele-
pülésrendezés problémáival, 
a közműépítés elmaradottsá-
gának felszámolásával. 

A z országos városépítési 
tanácskozás részvevői vállal-
ták, hogy a maguk terüle-
tén mindent megtesznek a 
felhívásban megjelölt felada-
tok sikeres valóraváltásáért. 

Kennedy Londonba is ellátogat 
Hivatalosan bejelentettélt, 

hogy Kennedy elnök európai 
körút ja során Londonba is 
ellátogat és ott találkozik 
Macmillan miniszterelnökkel 

A londoni utazással kap-
csolatos hírek már régóta el-
terjedtek Washingtonban. A 
nehézség csak abban állott, 
hogy nem tudták: hogyan in-
dokolják Kennedy angliai 
utazását. Nincs ugyanis sem-
mi olyan sürgős megbeszélni 
való, ami szükségessé tenné 
az elnök londoni út ját . 

Most olyan hirek szivárog-

tak ki, hogy a NATO multi-
laterális atomhaderejének 
felállítása, illetve az ezzel 
kapcsolatos angol ellenállás 
teszi szükségessé, hogy Ken-
nedy találkozzék Macmil-
lan-nel. Megfigyelők szerint 
ez természetesen inkább 
ürügy, mint ok és ha Ken-
nedy Londonba látogat, azt 
azért teszi, mert nem akarja 
azt a látszatot kelteni, mint-
ha utazásának tulajdonkép-
peni fő célja Nyugat-Német-
ország meglátogatása lenne. 

(MTI) 

gondoskodnak a középis-
lákban az oktató-nevelő 
munka zavartalanságáról. 

Üjabb gimnáziumok térnek 
át a kettős váltásra. 

A következő tanévben 
nagyobb számban működ-
nek majd általános iskolá-
val közös igazgatású gim-
náziumi osztályok. 

Az oktatáshoz-neveléshez itt 
is ugyanolyan feltételeket 
biztosítanak; mint a hagyo-
mányos gimnáziumokban. 
Ezeknek az úgynevezett 
"kisgimnáziumoknak elő-
nyük* az is, hogy 

számos vidéki tanulót te-
hermentesítenek a bejárás-
tól távolabb cső középis-
lába. 

A művelődésügyi miniszté-
rium különösen nagy gondot 
fordít arra, hogy könnyítsen 
a bejáró tanulók helyzetén. 
Ezt a célt szolgálja, hogy or-
szágszerte magánházaknál , 
családoknál helyeznek el 
olyan fiatalokat, akik — 
hely hiányában — nem ke-
rülhettek diákotthonba. 

Részükre kedvezményes 
áron, havi átlag 150 forin-
tos térítésért reggelit, tíz-
órait, ebédet és vacsorát 
adnak a diákotthonban, 

s ugyanazt a tanári segítsé-
get is megkapják, mint a 
többiek. Ezerkétszáz bejáró 
tanulónak, havi átlag 50 fo-
rintért ebédet biztosítanak, 
elsőorban azoknak, akiknek 
szülei kisfizetésűek, vagy 
munkabeosztásuk miatt nem 
tudnak gondoskodni gyerme-
kük étkeztetéséről-. 

Az eddig felvett első osz-
tályos középiskolások szá-
ma már megközelíti a 
70 000-ret, 

a felvételeket még nem zár-
ták le, folyamatosan végzik 
a június 21 és 22-én sorra 
kerülő középiskolai beíraiá-
sokig. 
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